
 

 

Møde med Brugerrådet i Lysningen 
Dato: 21. maj kl. 17.30 – 19.30 
Sted: Overlund Skole, mødelokale bag personalestuen 
 
Deltagere i mødet: 
Hans Christian Andersen (OGF), Nicolaj Schrøder (OGF), Vicki Svarre Pedersen (AFH), Michael 
Knudsen (AFH), Kasper Vissing (AFH), Brian Andersen (VAM), Sonja Stigsen (VAM), Ole Brandt 
Pedersen (kultur & udvikling), Stine Bohnstedt, leder af Lysningen, Thomas Maroti Antunes, kultur og 
fritid, Lysningen (referent) 

Referat 
Pkt.  
1.0  Velkomst og præsentation af deltagere 
   
2.0  Rammesætning og en fælles forståelse for arbejdet i Brugerrådet 
2.1  Drøftelse af de (justerede) vedtægter for Brugerrådet i Lysningen 
 
Følgende input til vedtægterne fremkom under mødet: 
§2 Økonomi 
+ Afvikling af evt. gæld til Viborg Kommune.  
+ sikre midler til egenfinansiering ifm. evt. kommende investeringer i forbedring af faciliteter.  
Stk. 3 - reformuleres, så det bliver endnu tydeligere - tilladelser + reklame 
Evt. suppleret i en økonomiaftale mellem brugerrådet og Lysningen og VK.  
  
§3 Lokalefordeling 
Stk. 3: Skal måske omformuleres - AFH, OGF og VAM har fortrinsret til at komme med bookingønsker 
indtil 10. maj.  
Notere, at det er "indendørs" idrætsfaciliteter.  
Notere, at når gældsafviklingsperioden udløber aftales, at Lysningen inviterer til forhandling om vilkår for 
lokalebooking fremadrettet. Eller kan vi skrive ind, at det alene er Multihallen? 
  
§4 Sammensætning 
1 repræsentant fra nye foreninger  
2 repræsentanter fra atletik 
  
§5 Funktionsperiode 
Periode 1.1.25 - 31.12.26 
  
§6 Valg af medlemmer til Brugerrådet 
Stk. 1.1 udgår 
De tre foreninger udpeger - 3 fra kulturområdet vælges på valgmøde, arr. af Thomas. 
Mulighed for personlig suppleant understreges.  
Ved vakance har foreningen fortsat antallet af stemmer i Brugerrådet.  
  
§8 møder  
Formulering vedr. referatet.  
Ændres således at det ikke skal godkendes på mødet.  
  
§9 Vedtægtsændringer 
Ingen ændringer 
OBS: hvad sker der ved opløsning af Brugerrådet? Økonomien skal blive i systemet til nye faciliteter.  
 



 

 

Thomas gennemskriver vedtægterne med henblik på at drøfte næste version af vedtægterne på et 
kommende møde i Brugerrådet. 

  
3.0  Drøftelse af indflytning i Lysningen 
3.1  Flytning af Overlund Skole og fritidsdelen fra Overlund Hallen  
3.2  Særlige opmærksomhedspunkter ifm. flytning 
 
Stine orienterede om, at Overlund Skole og skolens udstyr fra Overlund Hallen flyttes i uge 25 + 26. 
Foreningerne vil kunne bese lokaler (bl.a. depotrum) i uge 27 – Thomas koordinerer. 
HC: Overlund Hallen sælger alt det inventar, der ikke skal flyttes med over. 
Desuden blev det drøftet at der mangler streger i multisalen til en max total bane (25,5 meter 
lang x 20 meter bred) på oversigten. 
 
4.0  Status på booking af haltider 
4.1  Drøftelse af principper for booking af haltider eller andre lokaler i Lysningen 
 
Orientering om bookingsystemet Winkas. Thomas og Catarina er superbrugere og skal godkende alle 
bookinger – både fra interne og eksterne brugere. 
Dvs. at de tider som OGF, AFH, VAM og øvrige brugere har aftalt imellem sig lægges administrativt ind i 
Winkas af Thomas/Catarina. 
På fritidsportalen https://fritid.viborg.dk/ kan I se hvordan eksterne brugere vil kunne booke tider når vi 
aktiverer systemet. Søg på Lysningen under ’hvor findes det’? (sted) 
Der er endnu ikke priser på udlejning da vi forventer en politisk stillingtagen til takster for udlejning i 
Lysningen senere på året. 
 
5.0  Orientering/dialog mellem rådets medlemmer – erstattes af en skriftlig tilbagemelding. 
5.1  Fra Viborg Kommune: 

- Orientering om proces vedr. forpagtning af Lysningens Café 
- Ny hjemmeside for Lysningen (indgang til skole, fritid og kultur) 
- Kultur-samskabelsesprojekter med Viborg Bibliotek, Kulturskolen og Klub Toften 
- Fundraising 

 
Stillingen som forpagter til Lysningens Café er stadig aktiv – ansøgningsfrist på fredag d. 24. maj. 
Pt. har vi modtaget 5 ansøgninger men forventer lidt flere inden fristens udløb. 
Der er lavet en ny hjemmeside for Lysningen som dog ikke er officiel endnu. 
I kan tilgå siden her: https://lysningen.viborg.dk/ (bemærk: ’ny’-viborg fjernes når siden går live) 
Under brugerrådet vil vi gerne have et foto af jer hver især. Send gerne et foto til Thomas ved lejlighed.    
Thomas er ved at søge midler hjem til nogle kulturprojekter om litteratur med Viborg Bibliotekerne og 
musik med Klub Toften og Kulturskolen. I hører nærmere ved et kommende Brugermøde. 
Thomas er ved at afsøge hvilke fonde der vil kunne søges til Lysningen – både som kommunal ansøger 
og som forening. Derfor undersøger Thomas om det giver mening at oprette en støtteforening for 
Lysningen således at foreningen kan søge (frie) midler hjem som ikke er bundet af kommunale 
forpligtelser. 
 
6.0  Økonomi 
6.1  Status og overblik 
 
Ole orienterer om den politiske beslutning for den økonomiske ramme for Brugerrådet. Herunder 
gældsafvikling. HC orienterede om processen med at samle lokale midler ind. Pt. mangler der ca. 1.5 
mio. kr. i indsamling. 
 
7.0  Evt. 
Ingen bemærkninger. 
 
Efter mødet blev de 3 foreninger; OGF, AFH og VAM for at drøfte lokalefordelingen. 
Resultatet blev, at VAM får træningstid torsdag kl. 16.00 – 17.30 (i stedet for tider om fredagen).  
Det betyder, at AFH om torsdagen i dette tidsrum har træning i hallen samtidig med VAM. Derfor vil 
Thomas undersøge om der kan laves en form for afskærmning (sejl) imellem aktiviteterne.   

https://fritid.viborg.dk/
https://lysningen.nyviborg.dk/


 

 

De øvrige træningstider forbliver uændrede. (se opdateret bookingoversigt). 
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